

朝陽科技大學 097學年度第2學期教學大綱
Financial Statement Analysis 財務報表分析

當期課號	3206	Course Number	3206
授課教師	陳福興	Instructor	CHEN, FWU SHING
中文課名	財務報表分析	Course Name	Financial Statement Analysis
開課單位	會計系(四進)四A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	介紹基本財務報表分析的相關觀念，培養閱讀財務資訊之能力，與分析企業財務結構與經營能力。本科主要授課方式以課堂講解為主，並輔以課堂練習與實務報導，協助同學了解授課內容，以達理論與實務並重之目標。	Objectives	Besides introducing concepts of financial analysis, this course will help students make better understand in financial statements and financial health of an enterprise.
教材	財務報表分析/盧文隆 著/華立圖書/2008年8月一版二刷/ISBN978-957-784-251-0	Teaching Materials	
成績評量方式	1.出席成績：20% 2.平時成績：20% 3.期中考試：30% 4.期末考試：30%	Grading	1.Attendance 20% 2.General scores 20% 3.Mid-term exam 30% 4.Final exam 30%
教師網頁	-		
教學內容	1財務報表分析概論 2財務報表之基本認識 3基本分析方法 4獲利能力分析 5短期償債能力分析 6資本結構與長期償債能力分析 7投資分析 8資金流量分析 9風險分析與財務危機預測 10證券的評價與風險	Syllabus	1 Introduction of Financial Statements Analysis 2 Basic Understanding of Financial Statements 3 Statements Analysis Method 4 Analysis of Profitability 5 Analysis of Short-term liquidity 6 Analysis of Capital Struture and Long-term Solvency 7 Investment Analysis 8 Analysis of Fund Flow 9 Risk Analysis and Financial Crisis Forecast 10 Valuation and Risk of Securities

尊重智慧財產權，請勿非法影印。